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§§ 6, 8-10, 12, 25-29 

Justerat 31 januari 2017, justeringen har tillkännagivits genom 
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Tid: 
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Plats: 
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Närvarande: 
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§§ 1-4, 5, 7, 11, 13-24 

Justerat 6 februari 2016, justeringen har tillkännagivits genom 

anslag. 

 

 

 

 

Åsa Lindhagen   Andréa Ström 

Ordförande    Vice ordförande 
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Närvarande 

Beslutande  

Ledamöter 

Åsa Lindhagen (MP), ordförande 

Andréa Ström (M), vice ordförande 

Rana Carlstedt (S) 

Daniel Harc (S) 

Dan Guillou (MP) 

Alexandra Mattsson Åkerström (V) 

Anna Rantala Bonnier (Fi) 

Johan Brege (M) 

Ole-Jörgen Persson (M) 

Isabel Smedberg Palmqvist (L) 

 

Tjänstgörande ersättare 

Eva Solberg (M) för Christina Elffors Sjödin (M) 

Inga-Lill Persson (L) för Frida Johansson Metso (L) 

Claes Muschkin (S) för Mia Sundelin (S) 

 

Övriga närvarande 

Ersättare 

Amne Ali (S) 

Lotten Hammar (S) 

Ylva Wahlström (MP) 

Stephan Gullberg (MP) 

Jackie Nylander (V) 

Birgitta Thulin (M) 

Stina Bengtsson (C) 
 
Tjänstemän 

Gillis Hammar, förvaltningschef 

Peter Svensson, administrativ chef 

Veronica Wolgast Karlberg, avdelningschef, ej §§ 25-29 

Jenny Swärd, avdelningschef, ej §§ 25-29 

Cindy Falquet, borgarrådssekreterare, ej §§ 25-29 

Samuel Svan, borgarrådssekreterare, ej §§ 25-29 

Sigrún Andersdottír, nämndsekreterare 

Lisa Cadenius, enhetschef socialjouren, §3 

Ann Wångmar, biträdande enhetschef socialjouren, §3 

Jörgen Nyberg, enhetschef Bromma grupp- och servicebostäder, §3 

Kamilla Lantz, vårdare Bromma grupp- och servicebostäder, § 3



 Socialnämnden 
 Protokoll 
 2016-12-13 
 Sida 5 (41) 

 

 

 

 

 

Gunilla Ekstrand, avdelningschef Enskede-Årsta-Vantörs 

försörjningsstödsenhet, §3 

Rebecka Jeppsson Dadoun, socialsekreterare Enskede-Årsta-

Vantörs försörjningsstödsenhet, §3 

Ida Israelsson, socialsekreterare Enskede-Årsta-Vantörs 

försörjningsstödsenhet, §3 
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§ 1 

Sammanträdets öppnande och godkännande av 

föredragningslista 

 

Ordföranden Åsa Lindhagen (MP) öppnar sammanträdet. Nämnden 

godkänner föredragningslistan. 
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§ 2  

Val av protokolljusterare och tid för justering av protokollet 

 

Ordföranden Åsa Lindhagen (MP) och vice ordföranden  

Andréa Ström (M) får i uppdrag att justera dagens protokoll. 

Protokollet ska justeras måndag 6 februari. 
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§ 3 

Förvaltningsinformation 

 

Lisa Cadenius, enhetschef och Ann Wångmar, biträdande 

enhetschef från socialjouren samt Jörgen Nyberg, enhetschef och 

Kamilla Lantz, vårdare från Bromma grupp- och servicebostäder, 

som fått stadens kvalitetsutmärkelse i klassen socialtjänst år 2016, 

samt Gunilla Ekstrand, avdelningschef, Rebecka Jeppsson Dadoun, 

socialsekreterare och Ida Israelsson, socialsekreterare från Enskede-

Årsta-Vantörs försörjningsstödsenhet, som fått stadens förnyelsepris 

år 2016, besöker nämnden för att berätta kort om sitt respektive 

arbete med att utveckla verksamheten. 
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§ 4 

Nämndens frågor till förvaltningen 

 

Inga frågor ställs. 
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§ 5 

Yttrande över stadsrevisionen ”Projektrapport 

Ensamkommande flyktingbarn” 

Dnr 1.6.1-772/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden hänvisar till tjänsteutlåtandet som yttrande 

över rapporten 

2. Socialnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till 

revisionskontoret 

 

Särskilt uttalande 

Ordföranden Åsa Lindhagen m.fl. (MP) och ledamöterna Rana 

Carlstedt m.fl. (S), Alexandra Mattsson Åkerström (V) och Anna 

Rantala Bonnier (Fi) lämnar följande särskilda uttalande: 

 

Stadsrevisionen pekar i sin granskningsrapport gällande stadens 

mottagning av ensamkommande barn på flera viktiga områden där 

brister har förekommit. Det är viktigt att de synpunkter som 

revisorerna lyfter fram tas om hand och leder till att socialnämnden, 

överförmyndarnämnden och stadsdelsnämnderna stärker sitt arbete. 

Särskilt viktigt är det att säkerställa att barnen får träffa sin 

socialsekreterare inom två veckor från placering, att uppföljningar 

görs kontinuerligt samt att alla barn tilldelas en god man som har 

bedömts vara lämplig för att utföra uppdraget med ett barn som 

huvudman.  

 

Den gode mannens uppdrag är att värna barnets rättigheter. Det är 

därför viktigt att de som utses till gode män har kännedom om barn 

i allmänhet och barn på flykt i synnerhet. Det är också av stor vikt 

att samarbetet mellan socialtjänsten och den gode mannen fungerar 

bra. En förutsättning för ett gott samarbete är att man har kunskap 

om varandras roller och uppdrag, och det är därför viktigt att frågan 

berörs i socialtjänstens introduktionsutbildningar samt i den 

utbildning som nya gode män får.  

 

Ansvaret för att staden har en ändamålsenlig styrning och ledning 

vilar ytterst på politiken. De problem som revisorerna lyfter är 

angelägna och många av dem är sådana som diskuterats under hela 

föregående år. Majoriteten har bland annat tillfört resurser till 

överförmyndarnämnden för att förvaltningen ska få förbättrade 

förutsättningar att kunna utföra sitt uppdrag på bästa sätt. Vi har 

också initierat ett omfattande projekt för att se över 

flyktingmottagandet i stort i Stockholms stad, för att uppnå just 
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målen om en ändmålsenlig styrning så att insatser som görs är 

sammanhållna och av god kvalitet.  

 

Kritiken som revisorerna riktar är i många avseenden skarp och 

allvarlig. I sammanhanget är det relevant att se att den period som 

granskningen avser var en på många sätt speciell period. Det kom 

väldigt många ensamkommande barn på en och samma gång till 

staden. Socialtjänsten och överförmyndarförvaltningen arbetade 

intensivt med att hinna med att göra alla delar av arbetet inom 

utsatta tidsramar och att i så stor utsträckning som möjligt tillse att 

inget barn for illa. Att i efterhand, så fort som möjligt, följa upp att 

barn blivit placerade i trygga hem var en central uppgift under 

början av våren 2016. Inget är mer angeläget än att barn som staden 

har i sin omvårdnad är trygga och väl omhändertagna. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) lämnar följande särskilda 

uttalande: 

 

I stadsrevisionens rapport om mottagandet av ensamkommande 

flyktingbarn bekräftas den bild som Alliansen påtalat vid flertalet 

tillfällen, att det förekommer allvarliga brister i hanteringen kring 

mottagandet. Stark kritik riktas framförallt mot att placering av barn 

har skett i boenden som inte hunnit utredas, vidare har 

ensamkommande placerats i jourhem längre än vad som är brukligt 

och placering har gjorts i boenden som inte upphandlats. Kritik som 

Alliansen har lyft vid flera tillfällen och begärt åtgärder utan gehör 

från majoriteten.  

 

Vi är väl medvetna om att de föreliggande omständigheterna i vår 

omvärld har påverkat Stockholm, såväl som hela Sverige. Staden 

har ställts inför stora utmaningar att hantera.  Samtidigt har de 

alarmerande uppgifter om att socialtjänsten inte hunnit utreda nya 

jourhem i den takt som situationen har krävt kommit majoriteten 

tillkänna i ett tidigt skede. Likaså har det sedan länge rapporterats 

om socialsekreterarnas tuffa arbetssituation med en omfattande 

personalomsättning, hög arbetsbelastning samt svårigheter att 

rekrytera erfaren personal vilket också har medfört brister i deras 

verksamhet. 

 

Den markanta ökningen av ensamkommande barn under 2015 

krävde bland annat avsteg från ramavtal med upphandlande 

familjehem och individuella avtal fick istället tecknas.  Dessvärre 

visar revisionernas rapport att i dessa fall har seriositetskontroller 

och uppföljning uteblivit.  Att situationen har krävt undantag är 
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förståligt, men staden ska aldrig göra avkall på barns rättsäkerhet 

och kvalité i verksamheterna. 

 

Det råder även oklarheter när det gäller återsökningsprocessen för 

statliga medel och kostnadskontroll. Staden har idag rätt att få 

statlig ersättning, som återsöks hos migrationsverket, för de 

kostnader som uppstår i samband med omsorg av ensamkommande 

barn. Revisionsrapporten pekar dock på osäkerhet om när och hur 

mycket medel som staden kommer att återfå. Detta på grund av, 

dels att utbetalning från Migrationsverket är fördröjd, dels att det 

finns brister i den interna kontrollen av återsökningarna. Därutöver 

bedömer de granskade stadsdelsnämnderna att den statliga 

ersättningen inte helt täcker handläggningskostnader. 

Det utförs inte heller någon systematisk avtalsuppföljning. Det är en 

oacceptabel situation, så stora brister i kontrollen kan medföra att de 

statliga ersättningarna inte går till att utföra omsorg för barnet. 

 

Staden har befunnit sig i en exceptionell situation, då flera tusen 

flyktingtingar har sökt sin tillflyktsort hit. Att avsteg måste göras 

undantagsvis är förståligt, men när det brister i rättsäkerhet och barn 

som befinner sig i en extremt utsatt situation far illa på grund av 

undantag krävs handlingskraft och förändring. 

 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Isabel Smedberg Palmqvist m.fl. (L) lämnar följande 

särskilda uttalande: 

 

Revisorerna har granskat en mycket angelägen fråga, nämligen hur 

staden har tagit emot de många ensamkommande flyktingbarn som 

anlänt de senaste åren. Som socialförvaltningen påpekar var 

situationen under 2015 exceptionell och stadens anställda gjorde 

stora ansträngningar för att säkerställa ett bra mottagande. Samtidigt 

tyder revisorernas granskning på att de brister som har förekommit 

har kvarstått även efter inledningsskedet, vilket naturligtvis är djupt 

oroväckande. 

 

Det finns ensamkommande barn och unga som inte befinner sig i 

bra miljöer. SVT har rapporterat om att ensamkommande riskerar 

att dras in i narkotikamissbruk, liksom att ensamkommande (dock ej 

av staden) har placerats i familjer med misstänkta IS-sympatier. Det 

visar på riskerna med en bristfällig granskning av lämpligheten hos 

jour- och familjehem. 

 

Stadens anställda har som ovan nämnts gjort sitt allra bästa utifrån 

de förutsättningar de har haft att arbeta med. Men dessa 
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förutsättningar kunde ha varit bättre. Även om det pågår ett arbete 

för att förbättra situationen inom socialtjänsten kunde, och kan, 

staden göra mera för att minska personalomsättningen, inte minst 

när det kommer till socialsekreterarnas löner. 

 

Staden kunde också ha agerat gentemot regeringen, liksom i dialog 

med andra kommuner, för att få en mer ändamålsenlig 

ansvarsfördelning av de många barn som placerats utanför den egna 

kommunen, vilket sannolikt hade underlättat kvalitetsgranskningen 

av hem. 

 

Nu måste samverkan mellan polis, socialtjänst i de olika 

kommunerna och personal på fältet stärkas. I det stora arbete som 

pågår med att följa upp placeringar måste stadsdelsnämnderna få 

kännedom om vilka ungdomar det är som befinner sig i riskfyllda 

miljöer, för att kunna prioritera såväl individuppföljning som 

kvalitetsgranskning av hem mot de boenden som misslyckats med 

att hålla sina barn och ungdomar borta från sådana miljöer. Vi vill 

inskärpa att hem där barn placerats hos sina släktingar måste 

utredas, utifrån samma krav på en god uppväxtmiljö som i alla 

andra hem. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Stina Bengtsson (C) hänvisar till Liberalernas särskilda 

uttalande. 

 

Ärendet 

Revisionskontoret har genomfört en granskning i syfte att bedöma 

om ansvariga nämnder har en ändamålsenlig styrning och 

uppföljning av boendeinsatser för ensamkommande barn samt 

ekonomiska konsekvenser för staden. Granskningen omfattar 

socialnämnden, överförmyndarnämnden, arbetsmarknadsnämnden 

samt stadsdelsnämnderna Rinkeby-Kista, Skarpnäck och 

Södermalm. 

 

Granskningen visar att ansvariga nämnder inte har en helt tillräcklig 

styrning och uppföljning av boendeinsatser för ensamkommande 

barn. Nämnderna bedöms inte heller ha en helt tillräcklig 

uppföljning av de ekonomiska konsekvenserna. 

 

De granskade stadsdelsnämnderna har inte utfört någon systematisk 

och aktiv avtalsuppföljning samt seriositetskontroll av utförarna. 

Stadsdelsnämnderna gör heller inte regelbundna besök hos barnen 

inom rimlig tidsram. Vidare framförs att överförmyndarnämnden 

bör förbättra sin tillsyn av gode män. I rapporten nämns också 
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brister i individuella avtalsmallar samt brister i stödet till 

stadsdelsnämnderna i återsökningsprocessen av statsbidrag. 

 

Socialförvaltningen delar bedömningen av de brister som 

framkommit vad avser individuppföljning och avtalsuppföljning. 

Samtidigt vill förvaltningen framhålla att granskningen 

genomfördes under en period då antalet ensamkommande barn 

tiodubblades vilket initialt påverkar nämndernas möjlighet att 

upprätthålla ordinarie rutiner. 

 

Inom socialnämndens direkta ansvarsområde påpekar revisorerna 

att individuella avtalsmallar bör uppdateras och anpassas för 

ensamkommande barn. Förvaltningen kommer att se över om 

mallarna kan förbättras för att bättre motsvara ensamkommande 

barns behov. 

 

I rapporten rekommenderas också socialnämnden att öka stödet till 

stadsdelsnämnderna kring återsökning av statsbidrag. Förvaltningen 

har under året tillsatt en tillfällig förstärkning för återökningen 

vilket bör leda till bättre rutiner. 

 

Socialnämnden yttrar sig endast över de delar i rapporten som avser 

nämndens direkta ansvarsområde. I övrigt hänvisas till respektive 

nämnds yttrande. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 28 

december 2016. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 6 

Tillåta bar trucks i Stockholms stad, motion (2016:96) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-633/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden hänvisar till tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen. 

2. Socialnämnden överlämnar ärendet till kommunstyrelsen. 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Stina Bengtsson (C) lämnar följande ersättaryttrande: 

 

Om jag hade haft rösträtt hade jag föreslagit följande: 

  

1. Att tillstyrka motionen 

2. Att därutöver anföra 

  

Centerpartiet är ett parti som vill ha en levande, sprudlande stad. En 

stad med både gatuliv och härligt parkhäng. Vi tog initiativ till att 

avskaffa förbudet mot food trucks, nu tar vi initiativ till att avskaffa 

förbudet mot bar trucks. Det har blivit populärt att äta sin lunch i en 

food truck, vi tror att det skulle vara minst lika populärt bland 

stockholmarna att kunna ta en kyld öl eller ett glas vin en het 

sommardag vid en så kallad bar truck. Det är därför synd att 

förvaltningen är så negativt inställd till denna idé och bara lyfter 

befintliga svårigheter i regelverk och byråkrati istället för att se 

möjligheterna i förslaget. Istället borde förvaltningen föreslå 

lösningar för att utveckla ett levande Stockholm. Befintliga regler 

och byråkrati kan ändras för en god idé. 

  

Dessutom skriver förvaltningen att den bedömer att ett tillåtande av 

bar trucks riskerar att skapa en mer svårkontrollerad 

alkoholservering och öka tillgängligheten gentemot ungdomar. Vi 

menar att det inte går att anta att det är så. Snarare går förslaget 

hand i hand med vår strävan att skapa trygga platser i Stockholms 

parker då inhägnader och vakter på området skulle underlätta 

kontrollen av alkohol. Motionen innehåller inget förslag om sänkt 

konsumtionsålder för alkohol. 

  

Vi är övertygade om att liv och rörelse skapar ett tryggare parkliv, 

något som dessutom kan göra att nya grupper av människor hittar 

till parken. Att kunna ta en drink på vid en bar truck på samma sätt 
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som att köpa mat från en food truck är knappast en radikal idé sett 

ur ett internationellt perspektiv, snarare en naturlig fortsättning på 

uteserveringarnas utvidgade möjligheter att bidra till en levande och 

trevlig stad. 

 

Ärendet 

Naddebo och Linderholm (båda C) föreslår i motionen att staden 

inleder försöksverksamhet med att tillåta så kallade bar trucks på 

två platser i Stockholm, i Rålambshovsparken och Tantolunden.  

 

Socialförvaltningens tillståndsenhet ansvarar för att pröva 

ansökningar om serveringstillstånd i Stockholms stad. Ett av de 

grundläggande villkoren för ett serveringstillstånd är att servering 

ska ske på ett serveringsställe. Serveringsstället ska vara knutet till 

en adress med dispositionsrätt och ritning över serveringsytan. På 

serveringsstället ska det finnas ett kök med utrustning och råvaror 

för att maten på menyn också ska tillredas på plats i köket. För att 

beviljas serveringstillstånd för alkohol på en bar truck är det därför 

grundläggande att serveringsstället inte är mobilt utan står på en 

viss plats och att köks- och matkraven är uppfyllda. Utöver detta så 

ställer sig förvaltningen tveksamma till motionärernas argument om 

att bar trucks skulle kunna bidra till ett säkrare och mer ordningsamt 

festande i stadens parker genom en kontrollerad försäljning av 

alkohol. Förvaltningen bedömer att ett tillåtande av bar trucks 

riskerar att skapa en mer svårkontrollerad alkoholservering och öka 

tillgängligheten gentemot ungdomar. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 3 

januari 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 7 

Reviderat förslag till strategi och riktlinjer för hantering av 

fordon för kommunkoncernen Stockholms stad 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-739/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden hänvisar till tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen. 

2. Socialnämnden överlämnar ärendet till kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 

Socialförvaltningen ställer sig positiv till de förändringar och 

förtydliganden som presenteras i den reviderade version av strategi 

och riktlinjer för fordonshantering som kommunstyrelsen nu 

remitterar. Förvaltningen tillstyrker det reviderade förslaget till 

strategi och riktlinjer för hantering av fordon inom Stockholms stad. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 3 

januari 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 8 

Ökad insyn i välfärden (SOU 2016:62) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-741/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen 

2. Beslutet justeras omedelbart 

 

Reservation  

Samtliga tjänstgörande ledamöter för Moderaterna och Liberalerna 

reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag 

som redovisas nedan. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Stina Bengtsson (C) hänvisar till Moderaternas och 

Liberalernas förslag till beslut. 

 

Ärendet 

Utredningen Ökad insyn i välfärden (SOU: 2016:62) har haft i 

uppdrag att lämna förslag om hur offentlighetsprincipen i praktiken 

kan införas i privat utförd, offentligt finansierad vård och omsorg, 

fristående förskolor och fritidshem samt vuxenutbildning, vissa 

särskilda utbildningsformer och annan pedagogisk verksamhet. 

 

Utredningen föreslår genom tre nya paragrafer i 2 kap. 

offentlighets- och sekretesslagen (2009:400) att 

offentlighetsprincipen i princip ska införas i offentligt finansierad, 

privat utförd välfärd.  

 

Förvaltningen ser positivt på förslaget att öka insynen i privat 

utförd, offentligt finansierad vård och omsorg. Förvaltningen 

instämmer i att det är viktigt att allmänheten har möjlighet att 

kontrollera hur samhällets gemensamma tillgångar används. 

Allmänhetens rätt till insyn bör inte vara beroende av vem som 

utför den offentligt finansierade verksamheten, eller hur kommun 

eller landsting väljer att organisera sina verksamheter. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 6 

december 2016. 

 

Förslag till beslut 
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Ordföranden Åsa Lindhagen föreslår att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) och ledamoten Isabel 

Smedberg Palmqvist m.fl. (L) föreslår att nämnden beslutar 

följande: 

 

1. Att förvaltningens förslag till beslut avslås. 

2. Att som svar på remissen anföra följande:  

 

Utredningen Ökad insyn i välfärden (SOU: 2016:62) har haft i 

uppdrag att lämna förslag om hur offentlighetsprincipen i praktiken 

kan införas i privat utförd, offentligt finansierad vård och omsorg, 

fristående förskolor och fritidshem samt vuxenutbildning, vissa 

särskilda utbildningsformer och annan pedagogisk verksamhet. Vi 

delar förvaltningens uppfattning om att det behövs en öppen insyn 

när det gäller privat utförd, offentligt finansierad vård och omsorg. 

Det är viktigt att kunna utvärdera och följa upp verksamheter i syfte 

att upprätthålla en god kvalité. Men som även förvaltningen påpekar 

kan det komma att bli en påtaglig administrativ börda för 

välfärdsverksamheterna.   

 

Att pålägga administrativ börda i syfte att uppnå mer insyn kan 

komma att leda till en stor kostnadsökning, inte minst för små- och 

medelstora välfärdsverksamheter. Det behöver tydliggöras i 

utredningen vilken administration som krävs för att hantera de 

offentliga handlingarna som förslaget begär samt vilka effekter 

förslaget kan komma att få för välfärdsverksamheterna. Med 

anledning av att det redan finns insyn i de flesta verksamheter bör 

det framgått tydligt i utredningen i vilken utsträckning insynen 

kommer att öka och ställa detta i förhållande till den administrativa 

bördan och kostnadsökningen för verksamheterna. Slutligen ställer 

vi oss tveksamma till om förslaget faktiskt kommer att leda till ökad 

insyn mer än vad som redan finns i fristående verksamheter, det 

finns risk för att det istället enbart leder till ökade kostnader och 

administration.  

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag. 
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§ 9 

Samordning av de sociala trygghetssystemen (KOM (2016) 

815) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-817/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Europeiska kommissionen har lämnat ett förslag om att ändra EU:s 

regelverk som samordnar de sociala trygghetssystemen. I 

tjänsteutlåtandet lyfts frågeställningar till Socialdepartementet om 

hur detta i praktiken kan komma att påverka kommunens 

verksamhet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 28 

december 2016. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§10 

Mottagandet vid nationella evakueringar till Sverige (Ds 

2016:43) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-6/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 

på remissen. 

 

Ärendet 

Socialdepartementet har lämnat förslag till en ny lag om vissa 

befogenheter samt ersättning till kommuner vid evakuering till 

Sverige. Syftet med lagförslaget är att underlätta för kommuner att 

göra nödvändiga insatser som bidrar till ett effektivt mottagande av 

evakuerade i övergången från en konsulär katastrofinsats.  

 

Socialförvaltningen stödjer lagförslaget i sin helhet. Det är viktigt 

att underlätta för kommuner att ge nödvändigt stöd till evakuerade 

personer. Samtidigt poängterar förvaltningen vikten av att en 

förenklad handläggning, för att undvika godtycklighet eller 

oklarheter i förfarandet, bör vara förutsägbar och tydlig i sin 

utformning.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 16 

januari 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§11 

Socialsekreterarlyft 

Svar på skrivelse från Isabel Smedberg Palmqvist (L) 

Dnr 1.7.2-232/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden hänvisar till detta tjänsteutlåtande som svar på 

skrivelsen. 

 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Isabel Smedberg Palmqvist och tjänstgörande ersättaren 

Inga-Lill Persson (båda L) lämnar följande särskilda uttalande: 

 

Vi tackar förvaltningen för svaret på skrivelsen. Syftet med 

skrivelsen var att belysa att politik handlar om prioriteringar. Att 

om regeringen nu ger pengar till kommunerna så bör de pengarna 

läggas på akuta socialpolitiska utmaningar. Att det finns resurser att 

vända utvecklingen i socialtjänsten – om den politiska viljan finns. 

Majoriteten har också i budgeten gjort vissa tillskott till 

socialtjänsten. Men många andra satsningar har gått till projekt och 

syften som inte kommer att innebära konkreta förbättringar för de 

stockholmare som behöver det allra mest. 

 

Förvaltningen fokuserar i sitt svar på det arbete som bedrivits med 

handlingsplanen för socialsekreterare och biståndsbedömare. Vi 

tycker också att det arbetet i många avseenden är bra, även om vi 

vill lyfta fram att det måste finnas en beredskap för att fortsätta 

utveckla stödet till socialtjänstens personal efter att 

implementeringen av den nuvarande handlingsplanen slutförts 

2018. Krisen inom socialtjänsten kommer inte att vara över då. 

 

Så länge den styrande majoriteten inte visar något intresse för att ta 

tag i lönefrågan så kommer en avgörande pusselbit att saknas. 

Förvaltningen anför: ”Lön och löneutveckling ingår inte i 

handlingsplanen. Skälet till detta är att lön och löneutveckling inte 

kan ses isolerat. Lön är en viktig fråga. Det behövs en 

sammanhållen lönebildning för en långsiktlig kompetensförsörjning 

och för att undvika löneglidning mellan löneöversynstillfällena. 

Lönen ska vara individuell och differentierad.” 

 

Vi håller med om att en sammanhållen lönepolitik behövs och att 

lönen ska vara individuell och differentierad. Men det hindrar inte 

att man, med denna utgångspunkt som grund, siktar på att höja den 

allmänna lönenivån för samtliga socialsekreterare inom den sociala 
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barn- och ungdomsvården. Glappet mellan den lön som staden kan 

erbjuda och den lön som står till buds hos konsultfirmor är så stort 

att det kräver politisk handling. 

 

Enligt en enkät som Dagens Samhälle genomfört så har en majoritet 

av landets kommuner genomfört någon form av lönesatsning inom 

socialtjänsten, vilket på en del håll har bidragit till att man har 

lyckats stabilisera personalsituationen. Vi ser inom andra 

yrkesgrupper där löneutvecklingen under lång tid släpat efter, 

främst bland lärarna, att medvetna lönesatsningar bidrar till att höja 

yrkets attraktionskraft. Det handlar, återigen, om politisk vilja. 

 

Ärendet 

I skrivelsen ”Socialsekreterarlyft” från Isabel Smedberg Palmqvist 

(L) och Frida Johansson Metso (L) till socialnämnden framför 

författarna att det är en kris inom socialtjänsten. Regeringen har 

tillkännagett att de tänker tillföra 10 miljarder till kommun- och 

landstingssektorn, de så kallade välfärdsmiljarderna. Krisen inom 

socialtjänsten gäller den ansträngda arbetssituationen med hög 

personalomsättning och hög arbetsbelastning. Författarna tar upp 

Stockholms stads handlingsplan för att förbättra arbetssituationen 

för socialsekreterare och biståndsbedömare. De anser att 

handlingsplanen är bra men inte tillräcklig och hänvisar till ett 

förslag från Liberalerna om en lönesatsning.  

 

Förvaltningen ställer sig positiv till regeringens kommande satsning 

i form av välfärdsmiljarderna. Därutöver har regeringen gett 

Socialstyrelsen i uppdrag att göra en satsning om förstärkt 

bemanning inom den sociala barn- och ungdomsvården. 

Förvaltningen ställer sig positiv även till den satsningen. Införandet 

av handlingsplanen är ett genomgripande arbete som pågår i staden. 

Lönefrågan ingår inte i arbetet med handlingsplanen utan ingår 

istället i den ordinarie löneprocessen. Ett skäl till det är att lön inte 

kan ses isolerat. Förvaltningen delar synen på möjligheten till 

specialisering vilket ingår i handlingsplanen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 7 

december 2016. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 12 

Verksamhetsberättelse för socialnämnden 2016 

Dnr 1.3.1-812/2015 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner verksamhetsberättelsen för 2016. 

2. Socialnämnden överlämnar verksamhetsberättelsen till 

kommunstyrelsen. 

3. Socialnämnden återredovisar 39,6 mnkr avseende ej 

utnyttjade medel för mottagande av nyanlända. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) och ledamoten Isabel 

Smedberg Palmqvist m.fl. (L) lämnar följande särskilda uttalande: 

 

I verksamhetsberättelsen för 2016 redovisas flera mål som har 

infriats under året. Vi ställer oss positiva till flera av de satsningar 

som har genomförts och vill tacka förvaltningen för en bra 

redovisning av socialnämndens verksamhetsområde. Samtidigt ser 

vi att det återstår flera utmaningar inom socialtjänsten. Målet när 

det gäller andelen inskrivna i skyddat boende som upplever att de är 

rustade att kunna skydda sig själva vid utflyttning/avslutad kontakt 

uppnås exempelvis inte.  Därtill har det även framkommit 

oroväckande information om att vissa stadsdelar i staden brister 

kraftigt i stödet gällande boende till våldsutsatta kvinnor. Våldsoffer 

har lämnats utan boende eller blivit ombedda att själva ordna 

boende inom en mycket kort tidsperiod. Vidare är det inte heller 

ovanligt att dessa våldsutsatta personer slussas mellan olika 

kommuner och stadsdelar.  Socialtjänsten måste kunna garantera 

skydd och vidta åtgärder för att skydda våldsutsatta både på lång 

och kort sikt. Om personen behöver byta bostadsort av 

säkerhetsskäl ska ärendet flyttas över till den stadsdel eller kommun 

som berörs. Ingen ska behöva hamna mellan stolarna eller bli 

stående på gatan.  

 

De föreliggande omständigheterna i omvärlden har påverkat 

Stockholm, såväl som hela Sverige. Staden har ställts inför stora 

utmaningar att hantera när det gäller flyktingmottagandet. Den höga 

arbetsbelastningen för socialtjänsten på grund av den rådande 

situationen har lett till att barn har placerats i boenden som inte 

hunnit utredas. Vidare har ensamkommande placerats i jourhem 

längre än vad som är brukligt och placering har gjorts i boenden 

som inte har upphandlats. Denna kritik har Alliansen lyft vid flera 

tillfällen och begärt åtgärder utan gehör från majoriteten. Att 
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flyktingsituationen har krävt undantag är förståligt, men staden ska 

aldrig göra avkall på barns rättsäkerhet och kvalité i 

verksamheterna.  

 

I verksamhetsberättelsen framkommer det även att staden inte heller 

når målet om att 75 % av rekryterade familjer ska få uppdrag som 

jour- eller familjehem inom ett år. Stockholm konkurrerar med flera 

andra kommuner när det gäller rekrytering av familjehem, det är 

därför viktigt att vi staden säkerställer goda villkor och kan 

attraherar nya familjehem.   

 

Socialnämnden samarbetar med Stiftelsen Hotellhem I Stockholm 

(SHIS) för att möta behovet av genomgångsbostäder för personer 

som är i behov av en tillfällig bostad eller mer varaktigt boende med 

visst boendestöd. SHIS har också ett uppdrag i att säkra stadens 

mottagande av flyktingar. Med anledningen av den bostadsbrist som 

råder och antalet nyanlända som blivit anvisade till staden har dock 

bostadsfrågan för nyanlända varit ett stort problem för staden. Det 

är viktigt att fortsätta arbeta aktivt för att tillhandahålla bostäder för 

nyanlända och trygga ett effektivt och rättssäkert mottagande.  

 

Socialsekreterarnas tuffa arbetssituation måste förbättras. En 

omfattande personalomsättning, hög arbetsbelastning samt 

svårigheter att rekrytera erfaren personal har medfört allvarliga 

brister i verksamheten och en ohållbar arbetssituation för 

medarbetarna. Det är välkommet att en handlingsplan nu är på plats 

för att förbättra arbetet. Det är viktigt att framöver säkerställa en 

rättssäker myndighetsutövning och trygga en god 

kompetensförsörjning. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Stina Bengtsson (C) hänvisar till Moderaternas och 

Liberalernas särskilda uttalande. 

 

Ärendet 

Förvaltningens verksamheter har under året arbetat i enlighet med 

kommunfullmäktiges övergripande inriktningsmål och med 

kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområdena samt nämndens 

egna mål. Förvaltningens arbete bidrar till Stockholms utveckling 

till en jämställd och jämlik stad. Med fokus på utveckling av 

kunskap och kompetens och med allt mer evidensbaserade metoder 

och arbetssätt arbetar nämnden med förebyggande och tidiga 

insatser för stockholmare och brukare. Arbete med barns rättigheter 

präglar socialtjänstens arbete och socialnämnden medverkar till 

jämlika uppväxtvillkor till barn i Stockholm. Personer som får 
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insatser genom stadens socialtjänst får verktyg att hantera sin 

livssituation så att de kan leva ett självständigt liv utifrån sina 

förutsättningar. 

 

Förvaltningen når i huvudsak upp till målen och indikatorerna. 

Nedan redovisas några frågor som varit aktuella under året. 

 

Implementeringen av handlingsplanen för att förbättra 

arbetssituationen för socialsekreterare och biståndshandläggare 

fortsätter. Ett förstärkningsteam som ska fungera som resurs för de 

stadsdelsförvaltningar vars barn- och ungdomsvård har vakanta 

tjänster och/eller upplever arbetstoppar har inrättats och började 

arbeta i april. Intresset är stort och teamet har haft fler förfrågningar 

än man kunnat tacka ja till under året. Introduktionsutbildningar för 

nyanställda socialsekreterare och biståndshandläggare har 

vidareutvecklats liksom ledarutvecklingsprogram och uppföljning 

av medarbetarnas upplevelse av sin arbetssituation. 

 

Utvecklingsarbetet för att förändra utseendet på formulären för 

BBIC (barns behov i centrum) utifrån den reviderade versionen av 

BBIC är nu färdigt och de nya formulären togs i bruk i maj. 

Stockholms stad är därmed bland de första i landet med att byta ut 

den gamla versionen av BBIC mot den nya. Statistiksystemet IoF 

fortsätter att utvecklas för att få fram jämförbar statistik ur stadens 

verksamhetssystem Paraplyet. Det är nu möjligt att ta fram statistik 

gällande antalet anmälningar och ansökningar. 

 

De stadsövergripande resultaten från Stockholmsenkäten år 2016 

har publicerats. Resultaten visar på en positiv utveckling bland unga 

i Stockholms stad när det gäller rökning, alkoholkonsumtion och 

brottslighet. Narkotikakonsumtionen är relativt oförändrad med en 

svag tendens till ökning bland de som använder narkotika mer 

frekvent. Den psykiska ohälsan har ökat något, i synnerhet bland 

flickor. 

 

Utbildningar och projektverksamhet bidrar till att vidareutveckla 

socialtjänsten så att alla stockholmare ska ha möjlighet att leva ett 

självständigt liv. Under året har avdelningen för stadsövergripande 

sociala frågor genomfört utbildningar för 1 122 personer inom 

socialtjänsten inom området barn och unga, 220 inom missbruk, 

210 inom ekonomiskt bistånd och 1 190 personer inom 

funktionsnedsättning (inklusive kompetenshöjningar via statliga 

stimulansmedel) samt socialpsykiatri. 
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Under året har socialnämndens organisations- och föreningsutskott 

beviljat cirka 112 mnkr i bidrag till ideella föreningar som bedriver 

verksamheter inom socialtjänstens område. Under året har 

nämndens första idéburna offentliga partnerskap (IOP) tecknats 

med BRIS om stödgruppsverksamhet för barn och unga placerade i 

familjehem. Arbete med fler IOP pågår. 

 

Barns delaktighet är ett viktigt tema i den sociala barnavården och 

flera projekt med olika typer av modeller för att öka barns 

delaktighet. Socialförvaltningen har gjort utbildningsfilmer om att 

hålla samtal med barn som kommer användas i stadens utbildningar 

för socialsekreterare och exempelvis inom enheten för 

ensamkommande använder man sig av arbetssättet "ung 

delaktighet". Under året har utbildningssatsningar gjorts på 

modellen "signs-of-safety", som ger verktyg för att kunna öka barns 

delaktighet och trygghet i utredningar. 

 

Den nya Bosättningslagen, som trädde i kraft i mars 2016, slår fast 

kommunernas ansvar att ta emot personer som har fått 

uppehållstillstånd. Under året har 1 544 personer (735 hushåll) 

tagits emot och flyttat in i en tillfällig bostad. Förvaltningen har ett 

nära samarbete med SHIS (Stiftelsen hotellhem i Stockholm) kring 

praktiskt stöd och hjälp till de nyanlända. 

 

I förvaltningens uppdrag ingår att driva boenden för 

ensamkommande flyktingbarn och under året har förvaltningen i 

genomsnitt haft 170 platser för unga med uppehållstillstånd och 165 

platser för asylsökande. Färre ankommande och asylsökande barn 

och unga, i kombination med att ett nytt ersättningssystem träder i 

kraft under 2017, har medfört att förvaltningen planerat och 

genomfört omfattande förändringar i verksamheten för 

ensamkommande barn och ungdomar. Två ankomstboenden har 

avvecklats och beslut om omställningsåtgärder fattades av 

socialnämnden i slutet av året. 

 

Polisens stora omorganisation har haft betydelse för olika delar av 

förvaltningens arbete, främst under första halvåret. 

Omorganiseringen har påverkat arbetet inom bland annat 

Relationsvåldscentrum, Ungdomsuppsökarna, Barnahus Stockholm 

och Tillståndsenheten. Under andra halvåret har situationen 

stabiliserats och förutsättningarna för förvaltningens samarbete med 

polisen har förbättrats. 

 

Under året har antalet hushåll och utbetalt ekonomiskt bistånd 

stadigt minskat i staden. Antalet hushåll som uppbär ekonomiskt 
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bistånd har minskat från 8 650 hushåll i januari 2016 till 8 180 

hushåll i september. I ett 12-månadersperspektiv, det vill säga i 

jämförelse mellan september 2015 och september 2016, har antalet 

biståndshushåll minskat med 6,7 % och när det gäller utbetalt 

bistånd så har summan minskat med 6,3 %. 

 

Staden har under året fortsatt att leva upp till tak-över-huvudet-

garantin (TÖG). Enheten för hemlösa har under året fortsatt arbetet 

med att förtydliga klienters process ur hemlöshet och vilka 

evidensbaserade metoder som kan användas i processen. Alla 

klienter ska stå i bostadskö och förändringsplaner upprättas med 

samtliga klienter. Antalet personer som varit aktuella på enheten har 

under året varierat mellan 672 och 698 personer, varav cirka 100 

personer har varit aktuella i mer än tio år. 

 

Under året har det varit fortsatt hög beläggning på förvaltningens 

akut-, planerings- och stödboenden. Boende- och 

behandlingsenheten fortsätter att i dialog med beställarna anpassa 

verksamheterna efter rådande behov. Tillsammans med beställare 

och enheten för hemlösa har man hållit planeringsråd för att stärka 

samarbetet mellan utförare och beställare. Man har även stärkt 

arbetet med samordnad individuell plan (SIP). Under året har 

verksamheten Bostad Först, som tidigare drevs av Stockholms 

stadsmission, tagits över av förvaltningen. 

 

Projektet Smartare möten, som drivs på Bandhagshemmet, erhöll 

under hösten S:t Julianpriset. I projektet har digital teknik använts 

som kognitivt stöd för att öka självständigheten och underlätta 

vardagen för personer med psykiska funktionsnedsättningar och 

beroendeproblematik. Socialjourens uppsökande och rådgivande 

verksamhet tilldelades under hösten stadens kvalitetsutmärkelse. 

Under 2016 har ett program mot våld i nära relationer och 

hedersrelaterat våld och förtryck beslutats i socialnämnden. 

Implementeringen av programmet har påbörjats. 

 

Det har varit god efterfrågan på platser på nämndens olika stöd- och 

behandlingsboenden under året och även en hög beläggningsgrad. 

Det ekonomiska utfallet visar att nämnden har ett överskott på 16,1 

mnkr, efter återredovisning av 39,6 mnkr avseende ej förbrukade 

medel för nyanlända. Överskottet härrör till stora delar från att 

mottagandet av nyanlända blivit något lägre än planerat, och därtill 

skett under senare delen av året, så att inte alla medel har 

förbrukats. Även Enheten för hemlösa och LSS-hälsan (som varit i 

uppbyggnadsskede under året) har ett överskott. Sjukfrånvaron för 
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året ligger på 5,9 %, vilket är en minskning jämfört med 6,3 % förra 

året. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande. Bilaga 

fyra till tjänsteutlåtandet delades ut på sammanträdet. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 13 

Enkätundersökning inom ekonomiskt bistånd 2016 

Dnr 1.8.1-800/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner anmälan av rapport om 

enkätundersökningen inom ekonomiskt bistånd. 

2. Ärendet överlämnas till kommunstyrelsen för kännedom. 

3. Ärendet överlämnas till stadsdelsnämnderna för kännedom. 

 

Ärendet 

Årets enkätundersökning till klienter inom ekonomiskt bistånd visar 

på många positiva resultat. Jämfört med mätningen år 2014 har 

resultatet generellt förbättrats.  

 

Det finns skillnader inom klientgruppen, liksom 2014 visar årets 

enkät att män har en mer positiv upplevelse än kvinnor. Både ålder 

och biståndstid har en viss inverkan på resultatet; en ökad positiv 

inställning följer generellt med stigande ålder respektive längre 

biståndstid (den positiva kurvan avtar däremot för de äldsta 

respektive de med längst biståndstid).  

 

Utifrån stadsdelsförvaltning återfinns inte lika tydliga skillnader 

mellan inner- och ytterstad i årets mätning som år 2014. 

Likställdheten har förbättrats då skillnaderna emellan 

stadsdelsförvaltningarnas resultat har minskat. 

 

I 2016 års enkät ställs för första gången frågor om diskriminering. 

Det är 74 procent som svarar att de inte upplevt sig diskriminerade i 

kontakten med sin handläggare.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 19 

december 2016. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 14 

Handlingsplan utifrån inventering av socialpsykiatrins 

målgrupp, reviderad 2016 

Dnr 3.1.1-798/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden godkänner den reviderade handlingsplanen för 

utveckling av socialpsykiatrin i Stockholms stad. 

 

Ärendet 

Bifogad handlingsplan är en reviderad version av handlingsplanen 

för utveckling av socialpsykiatrin som togs fram 2013. Syftet med 

handlingsplanen är att, utifrån tidigare genomförd inventering, 

analysera hur väl målgruppens behov är tillgodosedda med särskilt 

fokus på boende- och sysselsättningsområdet 

 

2016 års uppföljning av handlingsplanen har bland annat lett till 

följande tillägg och ändringar: 

 Resursen Peer support lyfts fram som ett sätt att arbeta med 

brukarinflytande och brukardelaktighet.  

 Det prioriterade området neuropsykiatriska 

funktionsnedsättningar har tagits bort och planerade 

aktiviteter har lagts in under andra prioriterade områden.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 21 

december 2016. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 15 

Rapportering av ej verkställda beslut enligt lag (1993:387) om 

stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) samt 

socialtjänstlagen (SoL) för kvartal 3, 2016 

Dnr 3.1.2-718/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner stadsdelsnämndernas 

rapportering av ej verkställda gynnande beslut enligt 9 § och 

rapportering enligt 28 f § LSS samt 4 kap 1 § SoL, kvartal 3 

år 2016. 

2. Socialnämnden överlämnar stadsdelsnämndernas och 

socialnämndens (enheten för hemlösa) rapportering av ej 

verkställda gynnande beslut till kommunfullmäktige. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Åsa Lindhagen m.fl. (MP) och ledamöterna Rana 

Carlstedt m.fl. (S), Alexandra Mattsson Åkerström (V) och Anna 

Rantala Bonnier (Fi) lämnar följande särskilda uttalande: 

 

Av socialnämndens rapporter framgår att antalet ej verkställda 

gynnande beslut enligt LSS har ökat något jämfört med kvartal 3 år 

2015. Antalet beslut enligt SoL som inte har verkställts är dock på 

ungefär samma nivå. 

 

Den i särklass vanligaste insatsen enligt LSS som inte har 

verkställts är bostad för vuxna, som utgör 59 procent av de ej 

verkställda besluten. Att kunna erbjuda eget boende är en viktig 

pusselbit för att möjliggöra ökad självständighet. Här ligger en stor 

utmaning för staden att tillhandahålla insatser utifrån brukarnas 

behov och önskemål. I budgeten för år 2017 har socialnämnden 

därför fått ett antal uppdrag kopplade till arbetet med att skapa fler 

LSS- och SoL-bostäder. Det handlar bland annat om att se över 

incitament för att skapa olika alternativ till gruppbostäder, såsom 

eget boende med boendestöd, och att bättre samordna stadens 

beställningar av nya bostäder för personer med 

funktionsnedsättning för att stimulera tillskapandet av bostäder. 

Socialnämndens råd för funktionshinderfrågor lyfter i sitt yttrande 

viktiga aspekter gällande hyror och betänketid vid erbjudande om 

bostad, aspekter som vi anser att staden behöver beakta i det 

fortsatta arbetet med att öka takten i bostadsbyggandet och 

mångfalden av boendelösningar. 
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Flera beslut som inte kunnat verkställas rör också insatserna 

kontaktperson och kontaktfamilj. Det är en viktig insats som kan 

bryta isolering och ge möjlighet till stimulans och utveckling. Dessa 

insatser är till stor del avhängiga att en matchning mellan brukare 

och kontaktperson och kontaktfamilj kan göras. Staden är också 

beroende av att personer anmäler sitt intresse för att vara 

kontaktperson eller kontaktfamilj. I budget för år 2017 slås därför 

fast att personer som beviljas insatsen kontaktperson och 

kontaktfamilj ska göras mer delaktiga i valet av uppdragstagare, för 

att matchningen ska fungera bättre. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) lämnar följande särskilda 

uttalande: 

 

Enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) 

och socialtjänstlagen (SoL) är kommunerna skyldiga att anmäla alla 

gynnande beslut som inte har verkställts inom tre månader. Det är 

dock oroväckande att det av den senaste rapporteringen framgår att 

antalet ej verkställda beslut har ökat vad gäller beslut enligt LSS.  

Det är framförallt ett stort problem att boende för vuxna inom LSS 

utgör mer än hälften av de ej verkställda besluten. När Stockholm 

växer måste staden dels kunna erbjuda invånare den hjälp som de 

har rätt till, dels kunna tillhandahålla och utveckla seniorboenden, 

trygghetsboenden och LSS-boenden utifrån utbud och efterfrågan. 

Hur majoriteten framöver kommer att lösa bostadsfrågan är 

dessvärre oklart. Vi efterfrågar tydligare direktiv och handlingskraft 

från majoriteten i denna fråga. Vi har sedan länge riktat skarp kritik 

mot majoriten gällande den stegvisa ökningen av ej verkställda 

beslut. Dessvärre har majoriteten stått handfallna i frågan utan 

konkreta svar eller lösningar. 

 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Isabel Smedberg Palmqvist m.fl. (L) lämnar följande 

särskilda uttalande: 

 

Antalet ej verkställda beslut enligt LSS har ökat med 26 procent 

bara på ett år. Hela ökningen, 24 ärenden, utgörs av beslut om 

boende. Om man bara tittar på dessa ärenden så är ökningen 52 

procent. Även om det finns en slumpmässig variation i denna typ av 

statistik så är det en tydlig ökning. 

 

Ytterst är bristen på LSS-bostäder en fråga om framförhållning, 

samverkan och kvalitet i stadsplaneringen. Alla de olika behov som 

stockholmarna har, av såväl LSS-boenden, äldreboenden, skolor 
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och idrottsytor, måste få ta plats i staden, samtidigt som byggtakten 

av bostäder fortfarande måste vara hög. Här kan vi se brister i 

majoritetens politik. 

 

Förvaltningen citerar en utvärdering från 2013 som visade att det 

blivit allt vanligare att den enskilde erbjudits ett LSS-boende i en 

annan kommun, trots att sådana erbjudanden endast ska ges i 

undantagsfall. Detta skulle kunna vara en faktor bakom det ökande 

antalet ej verkställda beslut. 

 

De gångna åren har inneburit att bostadskrisen i Stockholm har 

förvärrats. Revisorerna har pekat på att planeringen av LSS-

boenden har varit behäftad med stora brister. Vi ser nu att det finns 

anledning att upprepa utvärderingen från 2013 för att få en ny bild 

av hur vanligt det är att sökande erbjuds plats i en annan kommun. 

Man ska inte behöva flytta från sin kommun bara för att man har en 

funktionsnedsättning. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Stina Bengtsson (C) hänvisar till Liberalernas särskilda 

uttalande. 

 

Ärendet 

Antalet ej verkställda beslut enligt LSS uppgick kvartal 3, 2016 till 

116 stycken, vilket är en ökning med 24 stycken jämfört med 

kvartal 3, 2015. Mer än hälften av de ej verkställda besluten (68 

stycken) avser bostad för vuxna.  

 

Antalet ej verkställda beslut enligt SoL uppgick till 54 stycken. Det 

är en minskning med 1 stycken jämfört med kvartal 3, 2015. De 

vanligaste formerna av bistånd som ej verkställts är kontaktperson 

och boendestöd.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 1 

december 2016. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 16 

Inriktning av forsknings- och utvecklingsmedel, samt förslag 

till fördelning av medel till lokala utvecklingsprojekt och 

studiebesök, år 2017 

Dnr 3.2.2-785/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner förslag på inriktning av FoU-plan 

2017. 

2. Socialnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

fördelning av medel till lokala utvecklingsprojekt och 

studiebesök. 

3. Socialnämnden godkänner redovisningen av pågående och 

avslutade forsknings- och utvecklingsprojekt. 

4. Ärendet överlämnas till stadsdelsnämnderna för kännedom. 

 

Ärendet 

I forsknings- och utvecklingsplanen föreslår förvaltningen att 

avsätta medel för utveckling av socialtjänsten inom sex områden: 

familjecentraler i ytterstaden, Signs of Safety , uppföljning av 

motiverande samtal (MI), följeutvärdering av handlingsplan för 

förbättrad arbetssituation, kartläggning av framgångsfaktorer inom 

försörjningsstöd och en brukarstudie inom Stella – det tredelade 

föräldraskapet. I ärendet redovisas även det avslutade FoU- 

projektet: Den sociala barnavården i Stockholm – behov, 

utredningar, insatser, uppföljning och brukardelaktighet 2013-2015. 

I årets ansökningsomgång om lokala utvecklingsmedel inkom 

ansökningar för totalt 9 392 058  kronor (15 st utvecklingsprojekt 

och 8 stycken studiebesök). I detta ärende föreslås fördelning av 

lokala utvecklingsmedel samt studiebesök för totalt 2 640 000 

kronor. Förvaltningens förslag på fördelning av medel innebär att:  

- 2 565 000 kronor avsätts till lokala utvecklingsprojekt  

- 75 000 kronor avsätts för studiebesök  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 12 

januari 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 17 

Delredovisning – pilotprojekt samverkan skola och 

socialtjänst (PPSS) 

Dnr 3.2.3-68/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden godkänner delredovisningen av Pilotprojektet skola 

och socialtjänst (PPSS). 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) och ledamoten Isabel 

Smedberg Palmqvist m.fl. (L) lämnar följande särskilda uttalande: 

 

Stadens satsning på en ökad samverkan mellan skola och 

socialtjänsten, för att fånga upp och hjälpa de elever som riskerar att 

inte klara skolan, är på alla sätt mycket viktig. Den delredovisning 

av projektet som föreläggs socialnämnden och utbildningsnämnden 

visar på att såväl skolor och socialtjänst som elever överlag är 

nöjda, även om ett antal utvecklingsområden kvarstår. Det är därför 

positivt att ett ramverk, med utgångspunkt ur de identifierade 

framgångsfaktorerna och hindren, har tagits fram. Det är också 

glädjande att det angelägna och uppskattade samarbetet mellan 

skola och socialtjänst nu kommer att permanentas. 

 

Utbildningsnämnden och socialnämnden måste dock fortsätta att 

utveckla sitt samarbete när det handlar om skolplacering, 

skolpliktsbevakning och arbetet för att minska elevernas frånvaro; 

det handlar om alla barns jämlika rätt till kunskap och utbildning. 

Det är också viktigt att ambitionen även framgent är att utöka 

projektet både vad gäller antalet skolor och elever. Arbetet för en 

ökad samverkan mellan skola och socialtjänst är oerhört viktigt och 

får inte nedprioriteras, varken inom utbildningsnämnden, 

socialnämnden eller inom stadsdelsnämnderna. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Stina Bengtsson (C) hänvisar till Moderaternas och 

Liberalernas särskilda uttalande. 

 

Ärendet 

PPSS startade 2013 i syfte att arbeta fram och utveckla metoder för 

att fler elever ska lämna årskurs 9 med gymnasiebehörighet. Social-

förvaltningen och utbildningsförvaltningen genomför tillsammans 

samverkansprojekten för att barn och unga i staden ska få en god 

skolgång. Under 2016 har åtta stadsdelsförvaltningar och fler än 20 
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skolor deltagit i utvecklingsarbetet. Fram till och med juli 2016 har 

127 elever varit inskrivna för stödåtgärder. Delredovisningen av 

PPSS är en sammanfattning av de deltagande pilotprojektens 

delredovisningar.   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 5 

september 2016. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 18 

Rättssäkerhet och likställighet i handläggning av personlig 

assistans 

Dnr 3.4.2-305/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner funktionshinderinspektörernas 

rapport  

2. Socialnämnden överlämnar rapporten till berörda 

stadsdelsnämnder  

 

Ärendet 

Aktuell granskning avser rättsäkerhet och likställighet vid 

handläggning av personlig assistans enligt 9 § 2 lagen om stöd och 

service till vissa funktionshindrade (LSS) i stadsdelsförvaltningarna 

Södermalm, Spånga-Tensta och Skärholmen. Sammanlagt har 43 

akter granskats i de tre stadsdelsförvaltningarna. Av dessa var 24 

kvinnor och 19 män.  

 

DUR utredningsmaterial är väl implementerat och används i nära 

samtliga ärenden och bidrar till en likställighet i staden. Löpande 

journalföring behöver säkerställas i handläggningen så att den 

enskildes ärende går att följa över tid. Vidare behöver det framgå i 

utredningen hur den enskilde beretts möjlighet att komma till tals. I 

alla ärenden där minderåriga barn berörs ska barnperspektivet 

beaktas. Barnperspektivet behöver stärkas och barns rättigheter 

måste tillgodoses i handläggningen av ärenden som rör vuxna. 

Antalet genomförandeplaner behöver öka. Genomförandeplanen är 

ett verktyg för att säkerställa den enskildes delaktighet i 

utformningen av insatsen. Sammantaget behövs ett fortsatt 

utvecklingsarbete för att säkerställa och underlätta handläggningen 

av personlig assistans både ur ett handläggarperspektiv och ett 

brukarperspektiv.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 21 

december 2016. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 19 

Översyn av Stockholms stads tillsynsarbete för tobak och 

folköl 

Dnr 3.5.1-605/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner förslagen i tjänsteutlåtandet. 

2. Ärendet överlämnas till kommunstyrelsen för kännedom. 

3. Ärendet överlämnas till stadsdelsnämnderna för kännedom. 

 

Ärendet 

Översynen av tillsynsarbetet för folköl och tobak beskriver 

förutsättningarna för tillsynsarbetet, förd dokumentation och 

resultat från enkät- och workshop. Rapporten innehåller också en 

analys och förslag. Översynen kan konstatera att tillsynsarbetet inte 

är helt likställt i staden.  Det gäller dokumentation, rutiner och 

arbetssätt. Cheferna i workshopen efterlyste mer struktur och 

tydligare rutiner.  

 

Tillgänglighetsbegränsning är en viktig del i det alkohol- och 

tobakspreventiva arbetet. Det finns därmed en logik att för 

närvarande organisera tillsynsarbetet på samma sätt som det övriga 

förebyggande ANDT- (alkohol, narkotika, dopning, tobak) arbetet, 

med central samordning och lokalt utförande.  Bättre samordning, 

planering, och uppbyggnad av kompetens behövs genom förstärkt 

samverkan och utvecklat stöd. Några konkreta förslag som 

förvaltningen presenterar är att genomföra en kick-off för chefer 

under våren 2017, den centrala samordnaren stödjer ett utökat 

teamarbete emellan stadsdelsförvaltningar, framtaget stödmaterial 

förankras bättre, FoT- (folköl och tobak) möten fyra gånger per år 

fortsätter och praktiska arbetsinriktade möten (utifrån stadsdels-

förvaltningarnas behov) inrättas.   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 19 

december 2016. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 20 

Redovisning av arbetet med, och vidareutveckling av, 

Överenskommelsen mellan Stockholms stad och den idéburna 

sektorn 

Dnr 1.10.7-816/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner redovisning av arbetet med, och 

uppföljning av, Överenskommelsen mellan Stockholm stad 

och den idéburna sektorn och lägger den till handlingarna. 

2. Socialnämnden godkänner åtgärder för vidareutveckling av 

Överenskommelsen.  

 

Ärendet 

Sommaren 2012 fattade kommunfullmäktige beslut om 

Överenskommelsen mellan Stockholm stad och den idéburna 

sektorn. Överenskommelsen anger principiella grunder för 

samverkan. Överenskommelsen signerades vid en ceremoni i 

Stockholms stadshus i september 2012. Det är i dagsläget 78 ideella 

organisationer som har anslutit sig till Överenskommelsen. I ärendet 

redovisas arbetet med Överenskommelsen, resultat av genomförda 

uppföljningar samt förslag till utveckling av arbetet.  

 

De förslag som lyfts har arbetats fram gemensamt med och går i 

linje med de åtagande som kommissionen för ett socialt och hållbart 

Stockholm förordar.   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 9 

januari 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 21 

Lex Sarah-ansvariga 

Dnr 1.2.2-11/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden utser Martin Karlsson och Minna Nilsson till lex 

Sarah-ansvariga. 

 

Ärendet 

Inom Socialförvaltningen finns för närvarande tio lex Sarah-

ansvariga. Under 2017 kommer tre av dessa, av olika anledningar, 

ej vara tillgängliga för att fullgöra uppdraget. För att säkerställa att 

utredning av missförhållanden kan genomföras skyndsamt samt 

under semestertid, med mera, behöver fler lex Sarah-ansvariga 

utses.  

 

Förvaltningen föreslår att följande tjänstemän utses till lex Sarah-

ansvariga: 

- Martin Karlsson, metodutvecklare Stockholms stads 

socialjour 

- Minna Nilsson, utvecklingssekreterare Enheten för hemlösa 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 4 

januari 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 22 

Tillsyn av hem för vård och boende (HVB) för barn och unga – 

Surbrunnsgatans stödboende 

Dnr 1.6.1-771/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden lägger ärendet till handlingarna. 

 

Ärendet 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) gjorde den 20 september 

2016 en anmäld inspektion på Surbrunnsgatans stödboende. 

Tillsynen var huvudsakligen inriktad på att granska om barnen får 

en trygg och säker vård. 

 

IVO bedömer att verksamheten uppfyller kraven på trygghet och 

säkerhet i boendet. IVO avslutar ärendet. 
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§ 23 

Socialnämnden lägger följande ärenden till handlingarna. 

 

Protokoll från socialnämndens sammanträde 13 december 2016, 

justerat 16 december 2016, och 2 januari 2017, justerat 2 januari 

2017. 

 

Protokoll från socialnämndens organisations- och föreningsutskotts 

sammanträde 13 december 2016, justerat 16 december 2016. 

 

Protokoll från socialnämndens tillståndsutskotts sammanträde 6 

december 2016, justerat 7 december 2016. 

 

Protokoll från socialnämndens individutskotts sammanträde 16 

december 2016, justerat 30 december 2016. 

 

Protokoll från socialnämndens, äldrenämndens och överförmyndar-

nämndens gemensamma råd för funktionshinderfrågor sammanträde 

26 januari 2017, justerat 27 januari 2017. 

 

Inkomna handlingar till socialnämnden 6 december 2016 till 27 

december 2016. 

 

Anmälda delegationsbeslut till socialnämnden 8 november 2016 till 

13 januari 2017 

 

Protokoll från förvaltningsgruppens sammanträde 25 januari 2017 
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§ 24 

Övriga frågor 

 

Nämnden godkänner att Emil Adén (S) deltar på nämndens uppdrag 

på utbildningen ”Det ensamkommande barnet, vem bär ansvaret?”, 

den 16 maj i Halmstad. 

 

Nämnden beslutar att lämna följande skrivelser till förvaltningen för 

beredning: 

 

Skrivelse om boendesituationen för våldsutsatta och förutsättningar 

för ett flerårigt verksamhetsbidrag till kvinnojourer, av Andréa 

Ström m.fl. (M), Isabel Smedberg Palmqvist m.fl. (L) och Stina 

Bengtsson (C). 

 

Skrivelse om minskat stöd till föräldrastödsprogram, av Andréa 

Ström m.fl. (M), Isabel Smedberg Palmqvist m.fl. (L) och Stina 

Bengtsson (C). 

 

Inga övriga frågor tas upp. 
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§ 25 

Upphandling av ”IT-stöd för tillståndsenheten” 

Dnr 2.11.2-806/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner förslaget till 

förfrågningsunderlag för upphandling av ”IT-stöd för 

tillståndseneheten”. 

2. Förvaltningschefen får i uppdrag att för nämndens räkning: 

 fatta tilldelningsbeslut och teckna avtal med vald 

leverantör, 

  besluta om partsbyte (dvs. parts rättigheter och 

skyldigheter får överlåtas på annan) samt underteckna 

avtal om partsbyte  

 besluta om förlängning och uppsägning av avtal 

 mindre justeringar av avtal 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Nuvarande ramavtal avseende IT-stöd för tillståndsenheten löper ut 

i juli 2017. Ett kontinuerligt IT-stöd för enhetens verksamhet 

bedöms som nödvändigt och en ny upphandling behöver 

genomföras.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 30 

december 2016. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot nämndens 

förslag till beslut och finner att nämnden beslutar enligt nämndens 

förslag. 
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§ 26 

Förändringar i förfrågningsunderlag i upphandling enligt LOV 

av vissa insatser inom socialpsykiatrin 

Dnr 2.11.3-716/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner det förändrade 

förfrågningsunderlaget i LOV-upphandlingen av bostad med 

särskild service enligt socialtjänstlagen (2.11.3-716/2016). 

2. Paragrafen justeras omedelbart  

 

Ärendet 

Sedan år 2011 upphandlar socialnämnden i Stockholms stad 

leverantörer för utförandet av vissa insatser inom socialpsykiatrin 

enligt lag (2008:962) om valfrihetssystem, LOV. Insatserna, som 

vänder sig till vuxna, är boendestöd, sysselsättning, bostad med 

särskild service och stödboende enligt socialtjänstlagen, SoL, och 

upphandlas i var sin upphandling.  

 

Förändringarna är i korthet följande. Kraven för den som är 

ansvarig för den dagliga driften har ändrats. Kravet om personalens 

kompetens har utökats till att även omfatta kunskap inom hjärt- och 

lungräddning. Verksamheten och dess innehåll har modifierats för 

att insatsen ska vara mer individanpassad utifrån den enskildes 

behov. Frånvarorapporteringsskyldigheten har, i samråd med 

stadsdelsnämnderna, tagits bort. Meddelar- och yttrandefriheten har 

tagits bort i enlighet med kommunfullmäktiges beslut om att 

klausulen endast ska finnas med i entreprenadupphandlingar. 

 

Därtill har redaktionella och språkliga ändringar gjorts 

genomgående i förfrågningsunderlagen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 19 

januari 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot nämndens 

förslag till beslut och finner att nämnden beslutar enligt nämndens 

förslag. 
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§ 27 

Förändringar i förfrågningsunderlag i upphandling enligt LOV 

av vissa insatser inom socialpsykiatrin 

Dnr 2.11.3-717/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

 

1. Socialnämnden godkänner det förändrade 

förfrågningsunderlaget i LOV-upphandlingen av stödboende 

enligt socialtjänstlagen (2.11.3-717/2016). 

2. Paragrafen justeras omedelbart  

 

Ärendet 

Sedan år 2011 upphandlar socialnämnden i Stockholms stad 

leverantörer för utförandet av vissa insatser inom socialpsykiatrin 

enligt lag (2008:962) om valfrihetssystem, LOV. Insatserna, som 

vänder sig till vuxna, är boendestöd, sysselsättning, bostad med 

särskild service och stödboende enligt socialtjänstlagen, SoL, och 

upphandlas i var sin upphandling.  

 

Förändringarna är i korthet följande. Kraven för den som är 

ansvarig för den dagliga driften har ändrats. Kravet om personalens 

kompetens har utökats till att även omfatta kunskap inom hjärt- och 

lungräddning. Verksamheten och dess innehåll har modifierats för 

att insatsen ska vara mer individanpassad utifrån den enskildes 

behov. Frånvarorapporteringsskyldigheten har, i samråd med 

stadsdelsnämnderna, tagits bort. Meddelar- och yttrandefriheten har 

tagits bort i enlighet med kommunfullmäktiges beslut om att 

klausulen endast ska finnas med i entreprenad-upphandlingar. 

 

Därtill har redaktionella och språkliga ändringar gjorts 

genomgående i förfrågningsunderlagen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 19 

januari 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot nämndens 

förslag till beslut och finner att nämnden beslutar enligt nämndens 

förslag. 
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§ 28 

Förändringar i förfrågningsunderlag i upphandling enligt LOV 

av vissa insatser inom socialpsykiatrin 

Dnr 2.11.3-715/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner det förändrade 

förfrågningsunderlaget i LOV-upphandlingen av 

sysselsättning enligt socialtjänstlagen (2.11.3-715/2016). 

2. Paragrafen justeras omedelbart  

 

Ärendet 

Sedan år 2011 upphandlar socialnämnden i Stockholms stad 

leverantörer för utförandet av vissa insatser inom socialpsykiatrin 

enligt lag (2008:962) om valfrihetssystem, LOV. Insatserna, som 

vänder sig till vuxna, är boendestöd, sysselsättning, bostad med 

särskild service och stödboende enligt socialtjänstlagen, SoL, och 

upphandlas i var sin upphandling.  

 

Förändringarna är i korthet följande. Kraven för den som är 

ansvarig för den dagliga driften har ändrats. Kravet om personalens 

kompetens har utökats till att även omfatta kunskap inom hjärt- och 

lungräddning. Verksamheten och dess innehåll har modifierats för 

att insatsen ska vara mer individanpassad utifrån den enskildes 

behov. Meddelar- och yttrandefriheten har tagits bort i enlighet med 

kommunfullmäktiges beslut om att klausulen endast ska finnas med 

i entreprenadupphandlingar. 

 

Därtill har redaktionella och språkliga ändringar gjorts 

genomgående i förfrågningsunderlagen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 11 

januari 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot nämndens 

förslag till beslut och finner att nämnden beslutar enligt nämndens 

förslag. 
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§ 29 

Förändringar i förfrågningsunderlag i upphandling enligt LOV 

av vissa insatser inom socialpsykiatrin 

Dnr 2.11.3-714/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner det förändrade 

förfrågningsunderlaget i LOV-upphandlingen av boendestöd 

enligt socialtjänstlagen (2.11.3-714/2016). 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Sedan år 2011 upphandlar socialnämnden i Stockholms stad 

leverantörer för utförandet av vissa insatser inom socialpsykiatrin 

enligt lag (2008:962) om valfrihetssystem, LOV. Insatserna, som 

vänder sig till vuxna, är boendestöd, sysselsättning, bostad med 

särskild service och stödboende enligt socialtjänstlagen, SoL, och 

upphandlas i var sin upphandling.  

 

Förändringarna är i korthet följande. Kraven för den som är 

ansvarig för den dagliga driften har ändrats. Kravet om personalens 

kompetens har utökats till att även omfatta kunskap inom hjärt- och 

lungräddning. Verksamheten och dess innehåll har modifierats för 

att insatsen ska vara mer individanpassad utifrån den enskildes 

behov. Vidare har ett lokalkrav har införts. Kommunfullmäktige 

beslutade i budgeten för år 2017 att införa en ny ersättningsmodell 

som gäller från den 1 juli 2017.  

 

Meddelar- och yttrandefriheten har tagits bort i enlighet med 

kommunfullmäktiges beslut om att klausulen endast ska finnas med 

i entreprenadupphandlingar. 

 

Därtill har redaktionella och språkliga ändringar gjorts 

genomgående i förfrågningsunderlagen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 11 

januari 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot nämndens 

förslag till beslut och finner att nämnden beslutar enligt nämndens 

förslag. 
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Sammanträdet avslutas kl. 19:00 

 

Vid protokollet 

 

Sigrún Andersdóttir 


